
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 19. prosince  2007 

 
 
  Přítomni: Kristýna Cílková, Vratislav Černý,  ak. mal. Vladimír Merta, doc. Mgr. Jana Preková,,  
                Mgr. Veronika Psotková, prof. ak.soch. Tomáš Ruller, prof. PhDr. Jan Sedlák, 
                ak. mal. Margita Titlová 

 
Omluven: BcA. Petr Dub, DiS,  prof.ak.mal.Martin Mainer , prof. ak.mal. Peter Rónai,  

 
  
Nepřítomni:  
Hosté:  doc. akad. soch. Michal Gabriel 

 
 

Program zasedání: 
 
1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 14. 11.  2007.  (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva o činnosti FaVU VUT v Brně (doc. Gabriel); 
4. Projednání a schválení směrnice děkana FaVU VUT v Brně pro studium v doktorském studijním programu (prof. 

Sedlák); 
5.   Projednání a schválení  vnitřních předpisů FaVU VUT v Brně  (Mgr. Fajnor); 
6.   Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
7.   Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU (ak. mal. Merta); 
8.   Různé 
  
Ad 1.  Schválení programu  
 
Děkan FaVU požádal senát o znovu  projednání  zrušení ateliéru kresba - bude projednáno v různém. Prof. Ruller navrhuje 
v různém projednat směrnici k zahraničním výjezdům, problematiku zahraničních kontaktů a problematiku zodpovědnosti 
náhrad za poškozená díla.  
Ak.mal. Titlová navrhuje do různého zařadit projednání problematiky audio studia. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: O 
 
Schváleno. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu  
 
Na základě připomínek k zápisům z AS FaVU se AS usnesl: 
Pokud referující a diskutující formuluje zápis osobně a nepožádá o doslovnou formulaci, nebude zápis rozepisován. 
 
Na jednání se dostavil prof. Sedlák. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Ad 3.  Zpráva o činnosti FaVU VUT v Brně 
 
Doc. Gabriel informoval AS o předání stížnosti doc. Daňka členům UR na zasedání UR FaVU dne 14. 12. 2007.  
Doc. Gabriel vysvětlil na UR důvody zrušení Ateliéru kresba. Zrušení bylo Uměleckou radou  přijato  bez výhrad. 
 
Doc. Gabriel sdělil senátorům, že doc. Stratil uhradil hotově 18. 12. plnou částku za poškození soch v Galerii FaVU. Na 
schůzce vedoucích ateliérů bylo dohodnuto setrvání doc. Stratila na FaVU s tím, že doc. Stratil obdržel výtku s 
podmínečným vyloučením na FaVU. 
Děkan podal informace ze zasedání Umělecké rady FaVU ze dne 14. 12. 2007. 



 
AS vyzývá děkana, aby v lednu svolal schůzku na téma koncepce struktury fakulty. 
 
Ad 4.  Projednání a schválení směrnice děkana FaVU VUT v Brně pro studium v doktorském studijním programu 
 
Prof. Sedlák seznámil AS se základními úpravami ve směrnici DSP. Byl předložen harmonogram DSP. 
Prof. Ruller ve spolupráci s dr. Ondračkou zredukoval mylné interpretace ve směrnici a připravili ji ke schválení. Prof. 
Ruller reagoval na informaci prof. Sedláka s tím, že napravil jeho tvrzení o tom, že FaVU má akreditovaný studijní 
program umění ve veřejném prostoru a umělecký provoz a upozornil na příl. č. 2 statutu,kde je akreditován program 
výtvarná umění, zatímco umění ve veřejném prostoru a umělecký provoz je název studijního oborou. Z tohoto důvodu ve 
spolupráci s dr. Ondračkou upravili a připravili předkládanou směrnic takovým způsobem, aby odpovídala této akreditaci a 
předkládají ji po nápravě všech těchto chyb k hlasování. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno.  
 
AS FaVU po diskusi se studijním proděkanem došel k závěru, že harmonogram DSP bude projednán na příštím zasedání 
AS. 
 
Ad 5.  Projednání a schválení  vnitřních předpisů FaVU VUT v Brně 
Na AS byly předloženy definitivní návrhy vnitřních předpisů. 
 
Ze zasedání se vzdálili sl.Cílková, prof. Sedlák 
 
Proběhlo hlasování o doplnění  odstavce č. 3  v čl. č. 10  přílohy  Volebního a jednacího řádu AS FaVU: 
 
Hlasování: 
Pro: 6 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Na jednání se dostavila zpět  sl. Cílková. 
 
Návrh připomínky prof. Rullera -  vypustit doplněk v čl. č. 20, bod 1 Volebního a jednacího řádu AS FaVU: "případně 
proděkani a jiné odpovědné osoby jím pověřené". 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Schválení  Volebního a jednacího řádu AS FaVU: 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Směrnice FaVU VUT v Brně k provádění stipendijního řádu VUT v Brně. 
Mgr. Psotková seznámila AS s hlavními změnami směrnice. Při vytváření směrnice studenti vycházeli ze směrnice z  
Masarykovy univerzity. 
 
Na jednání se vrátil prof. Sedlák. 
 



Návrh připomínky  prof. Rullera ke  Směrnici FaVU VUT v Brně k provádění stipendijního řádu VUT v Brně: 
-  v čl. č. 3, odst. 1 - doplnit  "studenty DSP": 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti. 0 
 
Schváleno. 
 
Schválení Směrnice FaVU VUT v Brně k provádění stipendijního řádu VUT v Brně: 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 1 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Schválení Jednacího řádu Umělecké rady FaVU VUT v Brně. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 1 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Statut FaVU VUT v Brně 
 
Návrhy změn - čl. č. 3:  
- ve všech místech, kde je zaznamenáno ..."vědecká, výzkumná a umělecká činnost" - zaměnit pořadí za 
..."umělecká,výzkumná a vědecká činnost". 
- bod č. 4 spojit s bodem 3 
- bod č.  4 - vypustit "doplňkové činnosti, navazující na hlavní činnosti" ... 
- bod a,b zůstává 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Návrh změny:  - vyřadit -  čl. č. 3, odst. 3, bod f (před schválenou změnou, odst. 4, bod d)  vyřadit slovo "design". 
 
Hlasování: 
Pro: 5 
Zdžel se: 3 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Návrh změny -  v čl. č. 14 - vypustit  " jakákoliv zpřesnění". 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
 
 



Návrh změny -  v čl. č. 17, odst. 3  - vypustit  ".. z jejich řad". 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Návrhy změn v čl. č.  21, bod 7 a 8: 
 
Za bod 7 se přiřazuje bod 8 ve znění bodu 7, kde za "kvestora" je nahrazeno "AS FaVU" a za "mu" je nahrazeno AS, tím 
pádem bod 8 se mění na bod 9, bod c se vypouští. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 1 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
AS FaVU žádá vedení fakulty, aby do příštího zasedání AS FaVU  předložilo analýzu, která data jsou chráněna. 
 
Návrhy změn v čl. č. 25, odst. 7, bod a, b: 
 
bod a) -  odstranit "zástupce studentů" - nahradit za "zástupce studentské komory AS FaVU. 
bod b) - odstranit ..."zástupce produkce" a nahradit za "produkční". 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno.  
 
Návrh změny - čl. č. 25, odst. 7, bod b: 
 
odstranit "předseda AS FaVU a nahradit za "zástupci obou komor AS FaVU. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ze zasedání odešla Mgr. Psotková 
 
Návrh změny - čl. č. 25, odst. 7, bod e 
odstranit "stavební komise" a nahradit za "dislokační komise". 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
 
Hlasování o Statutu FaVU bez přílohy 2 a 3: 
 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 



 
Schváleno. 
 
Hlasování o příloze č. 2  Statutu FaVU VUT v Brně 
 
Pro: 6 
Zdržel se: 1 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Usnesení AS FaVU: Příloha č. 3 se ponechává dále k diskusi a k upřesnění. 
 
Ad 6. Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
 
Tento bod byl přesunut k projednání na příští zasedání AS FaVU. 
Na KD BcA. Dub oznámil, že se vzdává všech akademických funkcí. 
 
Ad 7.  Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU VUT v Brně 
 
AS FaVU stanovuje termín příštího zasedání AS FaVU na 13. 2. 2007 v 10.00 hodin. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdržel se: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 8.  Různé 
 
Doc. Gabriel přečetl senátorům bod ze zápisu z Umělecké rady FaVU ze dne 14. 12. 2007, týkající se zrušení Ateliéru 
kresba. Doc. Daněk zaslal AS VUT stížnost, ve které vyjádřil nesouhlas s tím, že  AS FaVU schválil zrušení At. kresba 
ještě před projednáním v Umělecké radě.  
Ak. mal. Merta navrhuje tuto situaci vyřešit dvěma způsoby a to potvrzením minulého hlasování anebo hlasovat o zrušení 
znovu. 
 
Návrh usnesení: 
AS FaVU na minulém zasedání hlasoval o zrušení ateliéru kresby na základě jednání Umělecké rady ze dne 8. 6. 2007. 
Vzhledem k tomu, že podrobnosti k tomuto bodu se neobjevily v zápise z UR, po znovu projednání Uměleckou radou dne 
14. 12. 2007, AS FaVU potvrzuje původní hlasování o rušení Ateliéru kresba. 
 
Ze zasedání odešel prof. Sedlák. 
 
Hlasování: 
Pro: 6 
Zdržel se: 0  
Proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Problematika směrnice k zahraničním výjezdům pedagogů by měla být řešena na příštím zasedání AS FaVU. AS FaVU 
žádá vedení FaVU, aby vyvinula příslušnou aktivitu. 
 
Problematika náhrad za škody bude projednána na příštím zasedání AS FaVU. 
Na AS byla diskutována otázka výuky Ing. Fajta, který nemá podepsanou pracovní smlouvu pro externisty, a přesto stále 
učí. 
 
 
 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak.mal. Merta,v.r. 
 



 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


